
Studenti sveučilišnog diplomskog studija sudjelovali na međunarodnoj konferenciji „People, 

Buildings and Environment 2010“ u Češkoj 

  

U Křtiny, malom gradiću u Republici Češkoj, održana je 

deveta po redu međunarodna znanstvena konferencija 

''People Buildings and Environment 2010''. Konferencija se 

održavala u periodu od 10. do 12. studenog 2010., pod 

pokroviteljstvom Građevinskog fakulteta Sveučilišta u Brnu. 

Ovogodišnji program konferencije vezao se uz teme koje su 

danas u svijetu aktualne: građevinska ekonomija i 

menadžment, upravljanje vodnim resursima i hidrotehničke 

konstrukcije, oblikovanje i zaštita okoliša, te sveučilišno 

obrazovanje i učenje na građevinskim fakultetima. 

Na konferenciji su ukupno prezentirana pedeset i tri rada iz 19 zemalja. Uz prof.dr.sc. Kseniju Čulo s 

Građevinskog fakulteta Osijek, ondje smo se našli i mi studenti s radom naslova ''Remediation of Landfill 

in Carstic Area" (Sanacija odlagališta otpada u kršu), što je po tematici svrstano u kategoriju oblikovanje 

i zaštita okoliša (landscape formation and protection). Priprema za pisanje rada, a samim time i 

sudjelovanje na konferenciji, počela je u četvrtom mjesecu ove godine. Naime, sažetke radova bilo je 

potrebno predati do 15. svibnja 2010., što smo uspjeli uz vodstvo prof.dr.sc. Mensura Mulabdića i 

doc.dr.sc. Zlate Dolaček-Alduk. Temu sanacije odlagališta otpada u kršu smo odabrali želeći opisati 

problem koji je aktualan u našoj zemlji, ali i relativno jedinstven. Nakon što je stigla obavijest o primitku 

sažetka, uslijedilo je istraživanje literature te proučavanje projekta sanacije odlagališta otpada u kršu 

Kaštijun (nedaleko od Pule) koji nam je ustupio zaposlenik tvrtke ''IPZ Uniprojekt TERRA'' i naš kooautor 

Danko Fundurulja, dipl.ing.građ. S obzirom da je rok za predaju cjelovitog rada bio rujan 2010., ljetnje 

mjesece proveli smo pišući rad. Po primitku potvrde o prihvaćanju cjelovitog rada, uslijedila je izrada 

prezentacije. Ovako pripremljeni krenuli smo na konferenciju te nakon prilično dugotrajnog putovanja 

konačno stigli na odredište. Nakon smještaja u obnovljeni zamak Křtiny, uslijedila je registracija sudionika 

skupa te svečano otvorenje konferencije. Sljedeći dan konferencije prezentirana je većina radova, među 

njima i naš. Iako priznajemo da nas je ozbiljnost konferencije u početku činila nervoznima, po odrađenom 

izlaganju osjećali smo se zadovoljno - s obzirom na činjenicu da smo studenti, potrudili smo se što 

zanimljivije i stručnije obrazložiti naš rad. 

Treći dan konferencije, nakon nekoliko odslušanih prezentacija, uputili smo se kući. Kako je put dugo 

trajao, imali smo napretek vremena za sređivanje dojmova. Iako je prisustvo na ovakvoj konferenciji 

zahtijevalo puno našeg truda, cjelokupni dojam o konferenciji je pozitivan. Imali smo priliku upoznati 

vrhunske stručnjake iz struke i iz prve ruke vidjeti nova znanstvena dostignuća te ovo iskustvo smatramo 

izvrsnim uvodom u profesionalan život. Stoga ovim putem zahvaljujemo upravi Fakulteta na ukazanom 

povjerenju i plaćanju organizacijskih i ostalih troškova konferencije. 

  

za e-GFOS pripremili:  

studenti Mario Farkaš i Tihomir Dokšanović 

 

 


